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Onderwerp Ondezoek AED-netwerk en ambulancezorg Team Adviseurs Dagelijks Leven

Geachte heer/mevrouw,

Met deze brief informeren wij u over de voortgang van het onderzoek naar een dekkend AED-
netwerk. Dit mede naar aanleiding van de door uw raad aangenomen motie 'tn elke wijk een AED'
van l- november 2018.

De motie luidde
. Onderzoek waar en hoeveel AED's in de gemeente, inclusief het buitengebied,

geplaatst moeten worden om de gewenste dekking te krijgen.
¡ Betrek hierbij de AED stichting Nijkerk/Hoevelaken.
¡ lnformeer de raad over de uitslag van dit onderzoek en maak de kosten inzichtelijk.

Aangezien deze vorm van burgerhulpverleníng aanvullend is op de inzet van ambulancezorg en de
F¡rst Responder Brandweer (FRB) gaan wij in deze brief eerst ook op deze onderwerpen in.

Ambulancezore
Zoals eerder aan u gemeld is de spreiding en beschikbaarheid van ambulances in regio Gelderland-
Midden gebaseerd op het landelijk referentiekader spreiding- en beschikbaarheid. Dit kader wordt
voor het ministerie van VWS berekend door het RIVM. De daarbij gehanteerde norm is dat in een
heeljaar, overde hele regio (dus niet perindividuele kern of gemeente), een ambulance in 95%van
het aantal Al-spoedritten binnen L5 minuten ter plaatse moet zijn. Een A1-rit is een rit naar een
mogelijk levensbedreigende situatie (bijvoorbeeld een reanimatie, hartinfarct of ernstig ongeval).
Tijdens deze ritten rijdt de ambulance met zwaailicht en sirene naar de plaats van het incident. De
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prestatiec¡jfers van de afgelopen jaren laten zien dat in Nijkerk beneden gemiddeld wordt

gepresteerd (83,9% in 2018). Daarmee is de prestatie in Nijkerk ten opzichte van de norm het laagste

van alle gemeenten in Gelderland-Midden. Ambulancezorg Gelderland-Midden ziet Nijkerk dan ook

als een belangrijke gemeente om de prestatie in de noordwesthoek van de regio te verbeteren.

Vanuit het vigerende spreiding- en beschikbaarheidskader van het RIVM wordt de Regionale

Ambulancevoorziening Utrecht (RAVU) geacht de ambulancezorg in Nijkerk te verzorgen. De RAVU

heeft met hun ambulancepost in Amersfoort-Noord de kortste aanrijdtijd richting de gemeente

Nijkerk. De praktijk laat echter zien dat Ambulancezorg Gelderland-Midden de meeste ritten rijdt in

Nijkerk (grofweg 9 van de 10 ritten). Belangrijkste oorzaak is het feit dat de RAVU de benodigde

ambulancecapaciteit niet op de weg kan zetten. De vraag naar ambulancezorg neemt toe en de

beschikbare capaciteit concentreert zich rond grote steden omdat de zorgvraag daar het grootste is'

Daarnaast is er binnen de ambulancezorg een tekort aan personeel. Getracht wordt om dit met

uitzendkrachten op te lossen.

De zorgverzekeraars beschikken over het macrobudget dat de minister vaststelt voor de verdeling

van de middelen voor de Ambulancezorg. Dit macrobudget is grotendeels geënt op het eerder

genoemde landelijk Referentiekader Spreiding en Beschikbaarheid. Op basis van het landelijke

referentiekader krijgt de RAVU wel de financiën, maar kan het in de praktijk de benodigde

ambulancecapaciteit voor de gemeente Nijkerk dus niet leveren.

ln het kader van het landelijke Actieplan Ambulancezorg zijn het ministerie van VWS,

Zorgverzekeraars Nederland en Ambulancezorg Nederland overeengekomen om het huidige

landelijke spreiding- en beschikbaarheidskader te herzien. De gezamenlijke inzet van RAVU,

Ambulancezorg Gelderland-Midden, het RIVM en Ambulancezorg Nederland is om een deelvan het

budget dat nu nog bij de RAVU hoort structureel onder te brengen bij Ambulancezorg Gelderland-

Midden. Daarmee krijgt Ambulancezorg Gelderland-Midden meer middelen om de capaciteit in het

noordwestelijk deel van de regio te verhogen. De doorrekeningen van het RIVM, die de basis vormen

voor het maken van definitieve afspraken, komen naar verwachting in oktober beschikbaar.

Ambulancezorg Gelderland-Midden verwacht de eventuele extra structurele middelen primair in te

zetten om de capaciteit in dit deel van de regio te verhogen. Tevens wordt bekeken of een eventuele

herplaatsing van stand- en/of opkomstplaatsen een bijdrage kan leveren aan het verhogen van de

prestaties. Het college is op dit punt in gesprek met zowel de VGGM als ook de gemeenten Barneveld

en Scherpenzeel en verwacht u begin volgend jaar over de verdere voortgang van deze gesprekken te

kunnen informeren.

First Responder Brandweer

Bij het aannemen van uw motie is afgesproken de inzet van de First Responder Brandweer te

betrekken. ln de afgelopen periode hebben op dit punt diverse gesprekken met de brandweer plaats

gevonden. Daarbij is voor de periode 2016 tot en met september 2019 voor de posten Nijkerk,

Hoevelaken en Zwartebroek inzichtelijk gemaakt hoeveel alarmeringen er zijn geweest en wat daarbij

de gerealiseerde uitruk- en opkomsttijden waren. Deze informatie wordt momenteel geanalyseerd

en zal bij de oplevering van het definitieve onderzoek naar een dekkend AED-netwerk worden

gepresenteerd.

Dekkend AED-netwerk
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ln het voorjaar van 2019 is het door uw raad gevraagde onderzoek in samenwerking met de AED
stichting Nijkerk/Hoevelaken opgestart. De stichting stelt dat er, volgens de normen van de
Hartstichting Nederland, in Nijkerk en Hoevelakenl!| in totaal 75 AED's beschikbaar moeten zijn.
Hartstichting Nederland gaat uit van 30.000 AED's om geheel Nederland dekkend te krijgen. Op een
bevolking van 17 miljoen is dat l- op de 566 inwoners. Nijkerk heeft 43.000 inwoners en komt dan uit
op 75 AED's. Ook is er de berekening dat op iedere 300 meter een AED moet zijn om na een
hartstilstand binnen 6 minuten te kunnen reanimeren.

ln de afgelopen maanden is onderzocht hoeveel AED's er al zijn in Nijkerk, waar ze hangen en of ze
24/7 bereikbaar zijn. Per L september 2019 zijn er in heel Nijkerk 39 AED's bekend en operat¡oneel.
Hiervan zíjn er 13 die zich binnen bevinden, bij particulieren of bedrijven en 2612] die buiten hangen.
ln Hoevelaken zijn er in totaal 20 AED's, waarvan 152 d¡e buiten hangen en 5 binnen. Ook is in kaart
gebracht waar de AED's zich bevinden. Hieruit komt het beeld naar voren dat het centrum van
Nijkerk bijvoorbeeld goed is bediend (meerdere AED's binnen een straalvan 300 meter), maar
grotere woonwijken als Corlaer en De Terrassen niet. Dit is echter een momentopname. Berichten in
de lokale pers over een nieuwe of naar buitengeplaatste AED, een reanimatie waarvoor een AED is
gebruikt, of een oproep om AED's aan te melden bij de stichting dragen positief bij aan nieuwe
initiatieven op dit punt.

Als onderdeel van het onderzoek is de AED stichting Nijkerk/Hoevelaken met ondersteuning van de
gemeente een campagne gestart. Doel is om nog meer particulieren en bedrijven te bewegen hun
eigen AED's bij de stichting aan te melden, waarna aan hen gevraagd wordt ze naar buiten te mogen
plaatsen. Het 'ombouwen'van binnen naar buitenkast is de efficiëntste en goedkoopste manier om
een 24/7 bereikbaar netwerk te realiseren. Daarnaast beoogt de campagne ook op om in de wijken
waar nog geen voldoende dekking is nieuwe initiatieven, bijvoorbeeld via crowdfunding, aan te
boren. Als start van de campagne is op 16 juli 2019 de AED die in het gemeentehuis hing naar buiten
gebracht. ln de komende tijd wordt de campagne uitgebreid met meer persberichten, flyers en
oproepen.

Voor een goed functionerend AED-netwerk zijn niet alleen voldoende AED's met een evenwichtige
spreiding nodig. Ook is het van belang dat er voldoende vrijwilligers zijn, dat deze vrijwilligers zijn
aangemeld bij de daarvoor bedoelde systemen (HartslagNu) en dat ze regelmatig worden geschoold.
Daarnaast moet het beheer en onderhoud van de AED's zijn geborgd. Ook deze onderwerpen maken
deel uit van de inventarisatie en publiciteitscampagne die momenteel worden gehouden.

De raad heeft via het Uitvoeringsprogramma € 25.000 beschikbaar gesteld voor het onderzoek naar
ambulancezorg en een dekkend AED-netwerk. De gesprekken rond de ambulancezorg hebben tot op
heden vooral op bestuurlijk niveau plaats gevonden. Het onderzoek naar een dekkend AED-netwerk
is vanuit de gemeente met eigen ambtelijke capaciteit begeleid. Het college heeft onlangs besloten
vanuit de beschikbaar gestelde middelen de AED Stichting Nijkerk/Hoevelaken een bedrag van €
7.500; toe te kennen voor continuering van het onderzoek, het uitvoeren van de
publiciteitscampagne en het stimuleren van crowdfunding acties en werven van vrijwilligers onder
inwoners. De Stichting is gevraagd om begin 2020 over de dan behaalde resultaten te rapporteren.
Ook is er een aanvullend bedrag van opnieuw € 7.500,- beschikbaar gesteld voor het naar buiten
plaatsen van de AED bij het stadhuis en 5 gemeentelijke sporthallen. Het resterende bedrag ad €
10.000,- wordt overgeheveld naar 2020 ter continuering en afrondíng van de onderzoeken.
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ln aanloop naar de volgende Voorjaarsnota (voorjaar 2020) verwachten wij u de definitieve resultaten

van het onderzoek naar een dekkend AED-netwerk te kunnen presenteren.

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders van Nijkerk,

De secretaris, De burgem

de r E. Donga (a.i.) de heer mr. drs. G.D. Renkema

*aantal is inclusief de nog naar buiten te plaatsen AED's bij de sporthallen.

[!] ln Nijkerkerveen is reeds een dekkend AED'netwerk aanwezig

[!l Aantat is inctusief 5 nog naar buiten te ptaatsen AED's bij de sporthatlen.
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